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ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE LEDENICE

Listopad 2022 Zdarma

Z ustavujícího veřejného zasedání
Zastupitelstva městyse Ledenice
ze dne 19. 10. 2022

Zastupitelstvo městyse Ledenice vzalo na
vědomí:
� zprávu o průběhu a výsledku voleb do za-

stupitelstva městyse a o platnosti volby
všech členů Zastupitelstva městyse Ledeni-
ce zvolených v komunálních volbách dne 23.
a 24. září 2022 ve složení (abecední pořadí):
Jiří Beneda, PhDr. Jiří Cukr, Jaroslav Dvo-
řák, Mgr. Miroslav Franěk, Jiří Hinter-
hölz, Ing. Petr Hronek, Jan Křešnička, DiS,
MUDr. Marcela Míková, Ph.D., Ing. Ivana
Pecková, Milan Petráš, Michaela Uhlířová,
DiS., Ing. Michal Vazač, Pavel Viktora,
Ing. Jaroslav Vlášek, Bc. Jaroslava Žaludová.

Zastupitelstvo městyse schválilo:
� program ustavujícího veřejného zasedání

Zastupitelstva městyse Ledenice.

Zastupitelstvo městyse určilo:
� ověřovateli zápisu PhDr. Jiřího Cukra a Ja-

roslava Dvořáka.
� zapisovatelkou ustavujícího zasedání zastu-

pitelstva Kamilu Hůrkovou.

Zastupitelstvo městyse zvolilo:
� společnou mandátní, volební a návrhovou

komisi ve složení:
předseda: Ing. Jaroslav Vlášek, členové: Bc. Ja-
roslava Žaludová a Pavel Viktora.

Zastupitelstvo městyse schválilo:
� zvolení jednoho místostarosty městyse Le-

denice.
� pro výkon funkce starosty městyse Ledeni-

ce bude člen Zastupitelstva městyse Lede-
nice zvolený do této funkce ve volebním
období 2022–2026 dlouhodobě uvolněn.

Zastupitelstvo městyse zvolilo:
� do funkce starosty městyse Ledenice pro

volební období 2022–2026 člena Zastupitel-
stva městyse Ledenice pana Jiřího Benedu.

� do funkce zástupce starosty městyse Lede-
nice pro volební období 2022–2026 člena
Zastupitelstva městyse Ledenice pana Ing.
Michala Vazače.

Zastupitelstvo městyse stanovilo:
� pětičlennou Radu městyse Ledenice pro vo-

lební období 2022–2026 a zvolilo její členy
takto:
Jiří Beneda
– starosta městyse a člen rady městyse
Ing. Michal Vazač
– místostarosta a člen rady městyse
PhDr. Jiří Cukr – člen rady městyse
MUDr. Marcela Míková, Ph.D.
–   členka rady městyse
Ing. Ivana Pecková – členka rady městyse

Zastupitelstvo městyse zřídilo:
� Finanční výbor a stanovilo počet pěti členů

výboru. Do funkce předsedy Finančního vý-
boru byla zvolena Bc. Jaroslava Žaludová.
Členové: Ing. Hana Burešová, Lucie Mac-
ková, Ing. Ivana Pecková, Václav Voharčík

� Kontrolní výbor a stanovilo počet tří členů
výboru. Do funkce předsedy Finančního vý-
boru byla zvolena Michaela Uhlířová, DiS.
Členové: Jaroslav Dvořák, Ing. Jana Skalic-
ká, Ph.D.

� čtyři osadní výbory Zastupitelstva městyse
Ledenice: Ohrazení, Ohrazeníčko, Zaliny a
Zborov.
Zvolení předsedové a členové osadních vý-
borů:
Ohrazení – předseda: Jaroslav Dvořák
členové: Jitka Svobodová, Ing. Jana Skalická,

Ph.D., Pavla Polívková, Ing. Tomáš Pfudl
Ohrazeníčko – předseda: Ing. Petr Hronek
členové:Mgr. Helena Jaloševská, Jan Křeš-
nička, DiS., Ing. Josef Hronek, Jakub Hin-
terhölz
Zaliny – předseda: Pavel Viktora
Členové: Lucie Macková, Daniela Pitrová,
Miroslav Profant, Miloslav Boček
Zborov – předseda: Ing. Michal Vazač
Členové: Lucie Sedláková, Lucie Juhasová,
Jaroslav Tůma, Václav Voharčík, Jiří Hole-
ček, Stanislav Janouch ml.

Úterý 15. 11. od 18 h
MALŠE NEZNÁMÁ
Přednáška Milana Koželuha
s ozvučenou projekcí fotografií
Divadelní sál Ledenice
Vstupné dobrovolné

Neděle 20. 11. od 18 h
ŽESTĚ 200
Koncert v kostele
sv. Vavřince v Ledenicích
Vstupné dobrovolné
Program: Nicolai, Bruckner,
Brahms, M. P. Musorgski, S. Saëns

Neděle 27. 11. od 17 h
ROZSVÍCENÍ  VÁNOČNÍHO
STROMU aneb
POJĎTE S NÁMI K BETLÉMU
náměstí Ledenice
Těšit se můžete na:
- rozšířený dřevěný betlém
- slavnostní rozsvícení vánočního

stromu
- hudební vystoupení dětí

ZUŠ Ledenice
- andělskou poštovnu

a obří anděly na chůdách
- zaručeně domácí punč, svařák

a další občerstvení, které pro
Vás připraví členky TJ Sokol
Ledenice

Připravujeme na prosinec
5. 12. TRADIČNÍ LEDENICKÝ

MIKULÁŠ

17. 12. ZVĚSTOVÁNÍ
(Magický příběh, který se nám na
trvalo vryl do paměti. Příběh
o svaté trojici ve třech obrazech).

Více uvnitř čísla

pokračování na str. 2
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Zastupitelstvo městyse stanovilo:
� pro volební období 2022–2026 výši měsíč-

ních odměn neuvolněným členům Zastupi-
telstva městyse Ledenice (místostarostovi,
členům rady městyse, členům zastupitel-
stva, předsedům výborů zastupitelstva měs-
tyse) s platností od 1. 11. 2022 dle přílohy
zápisu.

Zastupitelstvo městyse schválilo:
� vyhotovení kupní smlouvy na prodej pozem-

ku parc. č. 1156/3 o výměře 20 m2 v k. ú.
Ledenice pro výstavbu nové kioskové tra-
fostanice za smluvní cenu.

Zastupitelstvo městyse ukládá:
� radě městyse vypracovat návrh Prohlášení

o hlavních cílech Zastupitelstva městyse Le-
denice ve volebním období 2022–2026. Ter-
mín do prosincového zasedání zastupitelstva.

ZE ZASEDÁNÍ...
pokračování ze str. 3

JE PO VOLBÁCH …
Rozhovor se „staronovým“ starostou

Starostou městyse Ledenice byl zvolen Jiří Beneda. Na radnici je od roku 2002. Než se
posadil do starostovského křesla, vyzkoušel si být zastupitelem i radním. Starostou se popr-
vé stal v roce 2014. Svůj mandát tak obhájil již pro třetí volební období.

Po osmiletém vedení naší obce jste se znovu ucházel o místo starosty, což se Vám podařilo.
Zajímalo by mě, jaké za těch osm let máte zkušenosti.

Asi nejvýraznější zkušeností, kterou jsem se jako starosta naučil, je moc neslibovat a ne-
podléhat předčasné euforii. Často se stává, že to, co v danou chvíli vypadá jako zařízené, do-
mluvené, připravené, nečekaně něco zhatí, nebo se následně ukáží problémy, proč to nelze.
Naučil jsem se být v tomto směru velmi obezřetný. Vede mě k tomu i současná situace. Při
neustálém zdražování stavebních prací, materiálů a vlastně všeho kolem nás si nejsem vůbec
jistý, na co bude náš obecní rozpočet a přislíbené dotace stačit. Přesto věřím, že se nám i
v tomto volebním období podaří budovat nové, opravovat potřebné a občanům zlepšovat
a zpříjemňovat život v Ledenicích i osadách.
V čem vidíte prioritu pro celé volební období?

Troufám si říct, že prioritou nejen mou, ale i celého zastupitelstva je zvyšování bezpeč-
nosti silničního provozu, především pak chodců. Provoz motorových vozidel je rok od roku
vyšší, a proto je bezpečnost chodců na prvním místě. To pro nás znamená především výstav-
bu nových chodníků v Ledenicích i osadách. Nechci opomenout ani dobudování kanalizační
a vodovodní sítě. Připravujeme projekty pro vybudování vodovodního řadu v Růžově,
odkanalizování části obce Hrad a v Ohrazení výstavbu ČOV a kanalizace.

Prioritou nejvyšší, a to již po několik volebních období, je určitě výstavba nového objektu
základní školy. Všichni jsme určitě rádi, že v Ledenicích neustále děti přibývají a právě pře-
devším proto musíme na tuto situaci reagovat zkvalitňováním podmínek pro školní výuku.
Ve stávajících objektech základní školy ale na další rozvoj není místo. Již dnes máme obě
první třídy umístěné v prostorách školní družiny. I když je tento objekt nově zrekonstruova-
ný, není to zrovna ideální řešení. Projekt výstavby nové budovy základní školy včetně tělo-
cvičny a sportovního hřiště máme připravený. Z finančního hlediska je to projekt velmi
náročný, v posledních letech v Ledenicích největší. Víc ale teď slibovat nebudu.
V rozhovoru po volbách 2018 jste hovořil o problému s nedostatkem stravovacích zařízení,
konkrétně s provozem Ledenické hospody. Ten se však vyřešit nepodařilo. Proč?

Ano, tehdy jsem v první řadě mluvil o nutnosti rekonstrukce celého objektu. K té došlo a
dle mého názoru je rekonstrukce velmi zdařilá. Také si vyžádala značné finanční náklady
z rozpočtu naší obce.

Co se nám bohužel nedaří, je udržet ji v provozu. Souvisí to i s velikostí objektu. Jeho pro-
voz je energeticky a tím pádem i finančně velmi náročný. Jak můžeme všichni sledovat, po-
dobná situace kolem „obecních hospod“ je v mnoha dalších obcích a pokud se situace
s nárůstem cen nestabilizuje, budeme provoz s případným nájemcem rozjíždět jen velmi těžce.
Je vidět, že Vás tento problém trápí, ale určitě není jediný?

Jedno z největších trápení je obava o zrušení našeho stavebního úřadu. Ten je v současné
době pod vedením Ing. Lenky Bicerové plně funkční, a myslím si, že v problematice staveb-
ního zákona poskytuje našim občanům vysoce kvalifikované služby. Zastávám názor, že by
dostupnost takového úřadu měla být co nejblíže lidem a nesnažit se ji centralizovat pod jeden
velký úřad. Nespornou výhodu pro občana i úředníka v udržení stavebních úřadů na obcích
vidím i ve znalosti místního prostředí.
Jak vidíte budoucnost?

Jak jsem již zmiňoval v úvodu. Nechci být teď konkrétní a ani nechci nic slibovat, ale …
Ve spolupráci s celým bývalým zastupitelstvem městyse, kterému tímto děkuji za smyslupl-
nou práci pro městys Ledenice, máme připraveno tolik projektů, že je za celé další čtyři roky
budeme jen stěží schopni zrealizovat.

Zároveň věřím, že s novým – částečně obměněným zastupitelstvem, nejen mnoha cílů do-
sáhneme, ale že s novými členy přijdou i nové nápady a podněty, na kterých budeme
pracovat.

Pane starosto, děkuji Vám za rozhovor. jk

Tříkrálová sbírka
Podzimní dny bývají časem, kdy na mnoha

místech finišují přípravy na Tříkrálovou sbír-
ku. Ani u nás v Ledenicích tomu není jinak.
A proto si již nyní můžete ve svých kalendá-
řích označit víkend 7. a 8. 1. 2023, kdy pro-
běhne tříkrálové koledování v Ledenicích a
okolních osadách. Vaše dary do této sbírky
podpoří humanitární sklad Diecézní charity
České Budějovice a zároveň budou použity na
vytvoření „Farního fondu“. Z něj bude pos-
kytována přímá pomoc obyvatelům našeho
městyse, kteří se vlivem různých okolností
dostanou do finanční nouze.

Bližší informace o Tříkrálové sbírce se bu-
dou jako vždy objevovat na plakátcích v obec-
ních vývěskách, na webu ledenické farnosti i
webu městyse. Samozřejmě se kdykoli můžete
se svými dotazy obrátit na paní Adélu Pixovou
(tel.: 728 889 616), která je koordinátorkou
Tříkrálové sbírky v Ledenicích.

Tříkrálová sbírka by se neobešla bez dětí,
které se každoročně převlékají do kostýmů
králů a vydávají se na cestu od domu k domu,
aby přinášeli radost a požehnání a koledovali
pro dobrou věc. Všechny stávající koledníčky
i jejich kamarády, kteří by se o „tříkrálovce“
chtěli něco dozvědět, srdečně zveme na spo-
lečné setkání na ledenické faře. Sejdeme se
v pátek 25. 11. se v 15 h a můžete se těšit na zá-
bavné hry, tvoření i divadlo. Pro bližší informace
a potvrzení účasti na tomto setkání se obracejte
na Lucii Kohoutovou (tel.: 737 163 475).
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Záhadný rybník Krčínek u Mysletína
Nedávno jsem v jednom popi-

su třeboňského panství natrefil
na záznam o rybníku Krčínek,
který se měl kdysi nacházet
u Mysletína nedaleko Ledenic.
Z německého zápisu sepsaného
v roce 1840 úhledným kuren-
tem vrchnostenského úředníka
se v překladu dovídáme toto:
Krčínek se jmenuje malý chovný
rybníček u dvora Mysletín, který dříve býval
osazen 12 kopami rybí násady. V současnosti
není osazován a slouží jako napajedlo pro do-
bytek z mysletínského dvora. To jsou jediné
zprávy, které o tomto rybníčku máme k dispo-
zici, další se zatím zjistit nepodařilo. Samo-
zřejmě můžeme doplnit to, co každého jistě
hned napadlo, a sice že jeho jméno odkazu-
je na slavného rybníkáře ve službách
Rožmberků Jakuba Krčína z Jelčan. V Krčí-
nových životopisech a v seznamech jeho
prací však zmínku o mysletínském rybníku
nenajdeme.

Je proto nemožné uvést, kde přesně se
vlastně rybníček nacházel. Na starých mapách
sice nalezneme v okolí Mysletína hned něko-
lik vodních ploch, ale všechny byly tak malé,
že kartografům nestálo za to uvést jejich jmé-
na. A dnes již tyto rybníky v krajině neobjeví-
me, protože v průběhu 19. století zanikly. Tím
se vytratilo povědomí o nich stejně jako jejich
místní označení, měly-li vůbec nějaká. Dva ze
zaniklých byly u cesty mezi Mysletínem a Ci-
helným rybníkem, další dva (nebeské tedy bez
přítoků) severozápadně od dvora směrem
k rybníku Slavíčku. Několik drobných rybníč-
ků (spíše větších louží) bychom v 18. století
našli ještě v bezprostředním okolí budov dvo-
ra. Na mapě z roku 1798 vidíme také tři ryb-
niční hráze na potoce mezi rybníky Dubový a

Slavíček, snad pozůstatky dalších dávno zmi-
zelých vodních nádrží.

Historické mapy i soupis z roku 1840 evi-
dují u Mysletína ještě větší a dodnes existující
rybníky Cihelný a Dubový. První uvedený je
v soupise jmenován také jako Velký Mysletín-
ský, v roce 1733 byl osazen 40 kopami rybí
násady a v roce 1839 12 kopami. Dubovému
se říkalo také Malý Mysletínský nebo Zeman-
ský, v roce 1733 byl osazen 10 kopami násady
a v roce 1838 5 kopami. Srovnáme-li množství
jejich osádky s tou v Krčínku (12 kop), zjistí-
me, že zas o tolik menší náš záhadný rybníček
nebyl.

Co se týká stáří, můžeme odhadovat, že Kr-
čínek existoval od 16. do 19. století. V této
souvislosti jistě stojí za zmínku, že rybník s po-
dobným názvem – Krčín – se dodnes nachází
mezi Lomnicí nad Lužnicí a Ševětínem. Jedná
se poměrně velký rybník o rozloze 60 hektarů,
na jehož budování se určitě v osmdesátých le-
tech 16. století Jakub Krčín podílel. Rybníkář
zde má i malý pomník a rybník jistě dělá čest
svému jménu.

Proč však někdo nazval po věhlasném rybní-
káři nevýznamný rybníček u našeho Mysletína?
A proč se takové slavné jméno na Ledenicku
neudrželo v lidské paměti po dnešní generace?
Nebo jste o Krčínku někdy někdo slyšeli?

PhDr. Jiří Cukr

Část zápisu o rybníku Krčínek v soupise rybníků třeboňského
panství z roku 1840. Přepis textu: Krčzinek heißt ein kleines
Streckteichl bey dem Hofe Misletin.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Naposledy jsme se rozloučili:

t s panem Josefem Fraňkem z Ledenic,
zemřel dne 11. 10. ve věku 84 let,

t s paní Ludmilou Šindelářovou z Ledenic,
zemřela dne 15. 10. ve věku 76 let.

Padesát let společného života, zlatou
svatbu, oslavili 30. září manželé Ivana a
Miloslav Tichý z Ledenic. To samé výročí
oslavili 20. října i manželé Jaroslava a Vla-
dislav Šesták z Ledenic. Oslavence navští-
vil s malým dárkem a gratulací starosta
městyse Ledenice Jiří Beneda.

S přáním všeho nejlepšího, pevného
zdraví a životního elánu se připojuje i re-
dakce Ledenického zpravodaje.

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem, kteří se dne 17. 10. přišli
do kostela sv. Vavřince naposledy rozlou-
čit s panem Josefem Fraňkem z Ledenic.
Rovněž děkujeme za projevenou soustrast
a květinové dary. rodina Fraňkova

PODĚKOVÁNÍ
Chtěla bych touto poděkovat Elišce Mrá-
zové a Monice Borovkové za pomoc při mé
náhlé zdravotní indispozici, která mě po-
stihla 5. 10. na Náměstí v Ledenicích. Děvčata
se o mne příkladně postarala včetně poskytnutí
první pomoci až po příjezd sanitky.
Moc jim děkuji V. H.

MÍSTNÍ KNIHOVNA LEDENICE NABÍZÍ ČTENÁŘŮM

LITERÁRNÍ NOVINKY
Pro děti a mládež:
Veronika Francová Nalezená srnčata
Michaela Fišarová Ela v zemi trollů
Evelína Koubová Honem, ať už jedem!
Daniela Krolupperová Jak kouzlo do houslí vklouzlo
Jiří Kahoun Malé pohádky pro malé děti
Ilona Eichlerová Logopedické hádanky 2
Marta De Rienzo Korálky z rybízu

Pro dospělé čtenáře:
Vlastimil Vondruška Anděl smrti
Evžen Boček Aristokratka pod palbou lásky
Karin Krajčo Babinská Tsunami
Jiří Březina Nelezení
Jakoubková Kateřina Líný manžel, holé neštěstí
Cajthamlová Kateřina Zázraky jsou logické
Petra Klabouchová Prameny Vltavy
Jakuba Katalpa Je hlína k snědku?
Bianca Bellová Tyhle fragmenty
Petra Hůlová Liščí oči

Ve středu 16. 11. bude knihovna v Ledenicích
z důvodu čerpání dovolené zavřená

ZO SPCCH
BOROVANY – LEDENICE
V listopadu slaví své narozeniny naše členky ZO paní Vlasta Kopři-

vová 65 let a paní Jiřina Kučerová 75 let.

Členové přejí:

Tak potichoučku jako sen, vašich narozenin přišel den.
Štěstí, zdraví, ať vám slouží, ať se splní vše, po čem vaše srdce touží.

¡ Návštěvu  bazénu v Gmündu s plaváním a cvičením plánujeme
na 23. listopadu. Vstup na 4 hodiny pro seniory je 15,50 EUR.
Příspěvek na dopravu – pro členy 150 Kč, pro nečleny 200 Kč.
Upozornění! Každý přihlášený zaplatí dopravu i v případě, že se
neomluví a nepojede. Doprava se zdražila a z poslední akce plavá-
ní se pro neúčast neomluvených muselo hodně doplácet.

¡ Doufáme, že nám vyjde Adventní výstava.
Předpokládaný termín je 4. a 5. prosince. Rádi vás uvidíme.

¡ Vánoční posezení členů, informace ZO a OV SPCCH při harmo-
nice, chystáme v prosinci.
Konkrétní datum uvedeme v prosincovém zpravodaji.

¡ Kdo by měl zájem o individuální pobyt ve welness hotelu MAS
v Sezimově Ústí, uvádím kontakt na p. Navrátila, s kterým je
možno si domluvit termín.
Hotel MAS, Sezimovo Ústí, p. Navrátil 774 623 961.

Za ZO předsedkyně Jarmila Himlová
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ZE ŠKOLY…

Akce školy
na začátku školního roku
Výukový program Českého nadačního fondu pro vydru z Třeboně
s názvem „Není had jako had, kdo je zná, má je rád“ v 8. třídě.

Exkurze na výtopny ZEVO Vráto pořádané v rámci akce „Den pro
zelené město“. Absolvovali jsme komentované vnitřní exkurze do vý-
robního bloku výtopny a hlubinného zásobníku uhlí a řadu dalších
osvětových stanovišť zapojených organizací.

Výsledky soutěže
Přírodovědný klokan

Žáci 9. třídy se 12. října zúčastnili celo-
státní soutěže Přírodovědný klokan, kterou
pořádá Přírodovědecká fakulta Univerzity
Palackého v Olomouci ve spolupráci s Peda-
gogickou fakultou UP v Olomouci. Cílem
soutěže je vzbudit a podpořit zájem žáků
o technické a přírodovědné obory. Žáci řešili
úlohy napříč přírodovědnými předměty (mate-
matika, přírodopis, fyzika a zeměpis).

Výsledky školního kola:
1. místo David Dvořák
2. místo Klára Slavětínská a

Martin Pučalík (stejný počet bodů)
3. místo Lucie Novodvorská

Startujeme projekt
Škola pro udržitelný život

Na začátku školního roku naše škola zahájila celoroční projekt
Škola pro udržitelný život. Vstupní aktivitou byla sehrávka simulační
hry „Jak se žije v Podnebíně“. Cílem hry je představit žákům, jak obce
mohou reagovat a adaptovat se na negativní dopady klimatické změ-
ny. Hráči se ve hře stávají zástupci obce, kteří se každý rok rozhodují,
zda a do jakých adaptačních opatření jejich obec bude investovat.
Poté sledují, jestli jim opatření pomohlo vyrovnat se s dopady klima-
tické situace, které však nelze předvídat. Simulační hry se zúčastnili
žáci 7. a 9. třídy. Do realizace projektu bude v letošním roce zapoje-
na třída 7.A. O našich aktivitách Vás budeme ve zpravodaji prů-
běžně informovat.

Helena Jaloševská
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Neobvyklá školní exkurze
Den před svátkem svatého Václava v měsíci září žáci 6. třídy navští-

vili areály Pstruhařství Kaplice a to v Benešově nad Černou a v Kaplici.
Vedoucím pstruhařství, panem Zahradníkem, byli provedeni po obou
areálech a seznámeni s chovem lososovitých ryb (siven, pstruh) a též
s chovem jesetera. V rybníčku určeném pro sportovní rybolov, který se
nachází přímo v areálu v Kaplici, si dobrovolníci mohli vyzkoušet lov
ryb na udici. Dále si mohli i výše uvedené ryby zakoupit v prodejně na
sádkách. Netradiční exkurzi si šesťáci užili i o to víc, že někteří z nich
jsou i členy rybářského kroužku v Ledenicích.

Mgr. Miroslav Franěk a Sára Dvořáková

PEJSKOVÉ A SLUNÍČKA Z MŠ
V JIHOČESKÉM MUZEUM

Děti ze třídy Pejsků a Sluníček se na konci září jely podívat do Jihočeského muzea v Čes-
kých Budějovicích. Zúčastnily se vzdělávacího programu Přírodověda, kde pod odborným
vedením nahlédly do několika typických biotopů jižních Čech. Děti se seznámily s bučinami,
doubravami i prostředím řek a rybníků. Zajímavým způsobem jim byly představeny zástupci
fauny i flóry a opomenuty nezůstaly ani témata ochrany přírody a činnosti muzejních příro-
dovědců. Program doplnily interaktivní edukační pomůcky a aktivity. Děti byly programem
velmi zaujaty, bavilo je poznávat, líbilo se jim prostředí muzea a velmi si užily procházku do
centra Českých Budějovic. Obdivovali Černou věž, Samsonovu kašnu a s obavami jsme obe-
šli bludný kámen na náměstí Přemysla Otakara II. Cestu tam i zpět jsme si vychutnali v auto-
buse, z kterého jsme viděli známá, i neznámá místa z trochu jiné perspektivy.

Moc se těšíme na další výlety a poznávání. A že jich letošní školní rok nebude málo!!!!
Ivana Martínková
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ZE ZALIN

Halloweenské odpoledne
Jelikož jsme se letos trochu báli sychravého podzimního počasí,

uspořádali jsme Halloweenské dlabání dýní již 3. října. Ze začátku to
vypadalo, že tolik dýní, které jsme měli, nevydlabeme ani do 31. října,
kdy se slaví Halloween, ale nakonec jsme to zvládli. I když jsme se le-
tos sešli jen v malém počtu, přesto se nám dýně moc povedly a jistě
všem krásně ozdobily podzimní zahradu. Děkujeme rodince Viktorů za
velkou úrodu dýní a maminkám za upečené dobroty, které si děti mohly
dát na závěr k svačince. Jiřina Bláhová

Kousek Afriky v Ledenicích
Po tříleté přestávce se v ledenickém divadelním sále uskutečnilo další

z cestovatelských vyprávění manželů Jany a Viktora Ambrožových ze
ZOO Dvorec o putování po národních parcích v Africe.

Africká zvířata jsou jejich láskou a vrcholem jejich výprav většinou
bývá pozorování goril. Tentokrát se vypravili do Konga. Na zajímavé vy-
právění doplněné krásnými fotografiemi přišlo téměř padesát diváků. jk

pořádá v kostele sv. Vavřince v Ledenicích

v neděli, dne 20. 11. 2022 v 18 h

KONCERT
program: NICOLAI, BRUCKNER, BRAHMS,

M .P .MUSORGSKI, S .SAËNS

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU

KONCERT JE PODPOŘEN MĚSTYSEM LEDENICE

ANI LETOS NEFOUKALO
Tak, jak už to bývá tradicí, i letošní ročník ledenické drakiády se

uskutečnil za příjemně teplého a slunného podzimního počasí. Jen ten
vítr by mohl foukat o trochu víc. Letošního ročníku se zúčastnilo 55 sou-
těžících. Nejsilněji byly zastoupeny kategorie dětí z mateřské školy a
dospělácká nad 15 let. Ani letos nikdo nepřišel s drakem vlastní výroby.
Kupovaní draci jsou z velmi lehkých materiálů, a tak stačil i slabý větřík
k tomu, aby létali. Práce rozhodčích tak vůbec nebyla lehká. Při závěreč-
ném vyhodnocení jsme odměňovali v každé kategorii několik prvních,
druhých i třetích míst. K naší drakiádě také vždy patří i opékání špekáč-
ků, kterým soutěžící mohli vyplnit volné chvíle. A jako vždy poděková-
ní všem zúčastněným dětem i rodičům,
pořadatelům a hlavně našim hasičům,
kteří se pravidelně ujímají nevděčné
role rozhodčích.

A jak to dopadlo?
Na prvních místech se umístili:
Kategorie mateřská škola

– Eliška Plevová a Denis Vlček
1. a 2. třída – Tereza Janouchová
3. a 4. třída – Karolína Feitlová
5. a 6. třída – Markéta Míková

a Lukáš Pejša
Nad 15 let – Vladimír Klimeš

Vítězům gratulujeme za rok zase
s draky na viděnou! jk
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Posezení s heligonkou
Ve dnech 3.–9. 10. vyhlásila Asociace pos-

kytovatelů sociálních služeb již 14. týden so-
ciálních služeb ČR. Tato akce měla jasný cíl –
přiblížit sociální služby (služby, které pomá-
hají osobám se zdravotním postižením, senio-
rům, osobám v krizi i rodinám s dětmi) co
nejširší veřejnosti, představit je jako služby
dostupné, pomáhající, prezentovat je občanům
tak, aby věděli, jak a koho oslovit a neostýchali
se o pomoc si říci. V rámci tohoto týdne probí-
halo v České republice mnoho aktivit (výsta-
vy, besedy, workshopy, dny otevřených dveří
u poskytovatelů sociálních služeb…). I měs-
tečko Borovany nezůstalo pozaduJ.

Dne 7. října nás přišel do Domu s pečovatel-
skou službou v Borovanech navštívit se svou
„láskou“ – heligonkou muzikant tělem i duší,
pan Oldřich Augustýn. Setkání bylo nadmíru
úspěšné. Pan harmonikář hrál více než 2 hodi-
ny a to nejen pro obyvatele domu s pečovatel-
skou službou, ale též se přišli podívat lidi
z nedalekého okolí a dokonce dorazil pan Z.
z daleké Kamenné, který u vstupu hrdě hlásil,
že mu příští týden bude 90 let. Po celou dobu
panu harmonikáři zdatně sekundovala naše
klientka, paní Hanička, která čím více hendi-
kepovaná na zraku, tím více obdařená nádher-
ným sytým sopránem. Vzniklo tak duo, které

roztančilo i rozezpívalo více než 40 účastníků.
Nejen kulturní místností, ale i přiléhajícími
chodbami se nesly tóny písní jako Na Pankrá-
ci, tam na tom vršíčku, stojí pěkný stromořadí
či Hrajte, já chci být veselá …A veselých lidí
opravdu že bylo! Opět se nám potvrdilo, jako
už tolikrát, jaký mocný terapeutický účinek
hudba má. Nikoho z návštěvníků této akce by-
ste neviděli se mračit. No, možná jednoho.

Prožili jsme 2 hodiny nejen hudby a veselí,
ale též vzpomínek, které Vám začnou v mys-
li defilovat při zvuku známých tónů… Tak
schválně, znáte písničky z mládí vašich blíz-
kých? Zpívali Vám ji nebo vy jim? S mým
bratrem jsme jako malí babičce a dědovi zpí-
vávali „Ta naše písnička česká“. Připouštím,
že tehdy to byla pro nás trochu otrava, co ale
teď bych za to dala, kdyby si ji z našich úst
mohli alespoň jednou ještě poslechnout….

Dovolte mi závěrem ještě krátké poučení
o harmonice, jež jsme se dozvěděli od pana
Augustýna i zmíněného pana Z. z Kamenné.
Víte, že je více druhů harmonik? Existuje již
zmíněná heligonka (neboli diatonická harmo-
nika) a pianovka (pianová harmonika). Výše
jmenovaní odborníci si notovali nejen ve zpě-
vu, ale i v názoru, že nejhezčí tón vyluzuje
pouze heligonka. Nevěříte? Určitě v blízké

době naplánujeme další setkání a můžete se při-
jít sami přesvědčit. Na klienty na našich dalších
střediscích v Trhových Svinech, Nových Hra-
dech i Ledenicích určitě také pamatujeme a ne-
necháme je o tento zážitek v příštích ročnících
tohoto Týdne sociálních služeb ochudit…

P.S.: Panu Oldřichu Augustýnovi velice
děkujeme!

Kontakt: Ing. Lenka Rodějová
– koordinátorka pečovatelské služby

Telefon: 725 342 656
E-mail: lenka.rodejova@ledax.cz

Nazaret
centrum pro lidi s hendikepem a chráněné dílny

(TIP PRO JEŽÍŠKA)
Máme tu listopad a ať si to chceme připustit, nebo ne, blíží se nám Váno-

ce. Nevím, jak to máte vy, ale já si pokaždé po Vánocích říkám, že další rok
budu kupovat dárky s předstihem. Pokud to máte podobně jako já, tak vám můžu poradit, kde ta-
kové malé i větší dárečky koupit. Náš Obchůdek v Podzámčí v Borovanech je plný hrnečků, mi-
sek, talířů, zvonečků, květináčů, truhlíků, keramických andělů, textilních dekorací, plstěných
ozdob, atd…prostě máme skoro vše a všechno krásné.

Navíc tyto věci mají jednu přidanou hodnotu – když nakoupíte dárečky u nás, pomáháte li-
dem, kteří to v životě nemají vůbec snadné a přesto se nevzdávají.

A kdy jindy by se měly dít dobré skutky, než o Vánocích…
Obchůdek v Podzámčí, Trocnovská 102, Borovany
Pokud jste z daleka, tak lze i zaslat https://www.fler.cz/shop/dilna-nazaret

Z. Dvořáková

Pozvánka na svatého
Martina do Borovan
Zveme Vás do Borovan na již tradič-
ní oslavu příjezdu svatého Martina.
V sobotu 12. listopadu od 16. hodin
na nádvoří borovanského zámku se
s námi budete moci potkat a stejně
jako loni ochutnat čerstvé pečivo od Pekařské-
ho spolku a zahřát se svařeným vínem či hor-
kým moštem. Akce je benefiční a výtěžek
využijeme pro náš projekt MÍSTA. Putovní
fotografickou výstavu z míst, kam se běžně
nedostanete. Z domácností, kde pečujeme.
Fotografiemi, které v průběhu letošního roku
fotíme s fotografkou Veronikou Husovou,
chceme ukázat domácí péči z trochu jiného
úhlu pohledu. Věřte nám, výstava Vás chytne
za srdce.

M. Strapková

POTĚŠILO NÁS
Několik z vás nelenilo a v rámci výzvy Hitrádia Faktor nominovalo Archu v pořadu Snídaně
šampionů. Díky tomu jsme byli poctěni návštěvou rádiového týmu, zúčastnili se živého dopo-
ledního vysílání a hlavně, byli jsme obdarováni skvělou snídaní od Vltavotýnských lahůdek. Dě-
kujeme všem, kteří si na nás vzpomněli. Moc nás to potěšilo. T. Umlaufová
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SOFTBALOVÁ SEZÓNA 2022 – ŽRALOCI LEDENICE

2. místo liga kadetek U 16

Kadeti U16 Mistři ČR

Extraliga juniorů – 2. místo v ČR

U7 – JZ baseballová soutěž 3. místo

Nastal čas zhodnotit a ukončit hrací sezónu 2022. Jaká tedy byla pro
Žraloky z Ledenic?

Byla především hodně náročná a je třeba jí rozdělit na několik částí.

Soutěže dospělých kategorií
V roce 2022 jsme hráli následující soutěže s následujícími výsledky:
– Extraliga žen ČR, tým ženy A – celkově 5. místo
– Extraliga mužů ČR, tým muži A – celkově 5. místo
– 2. liga mužů ČR, muži B – mistři 2. ligy 2022 – 1. místo
– 3. liga žen ČR, ženy B, – celkově 4. místo
– Evropský pohár mužů Supercup – 9. místo
Posledních šest let jsme byli zvyklí, že muži i ženy získali v obou Extra-
ligách ČR medaile. Zde je stručný přehled z let minulých:
Ženy: 2016 – 2. místo, 2017 – Mistryně ČR, 2018 – Mistryně ČR,
2019 – Mistryně ČR, 2020 – 3. místo, 2021 – 3. místo.
Muži: 2016 – 3. místo, 2017 – 2. místo, 2018 – 3. místo, 2019 – Mistři
ČR, 2020 – 3. místo, 2021 – Mistři ČR.

Letos nastala jiná situace, jednak došlo k částečné hráčské obměně,
ale především je špička českých Extralig velice vyrovnaná a zejména
u mužů z první šestky může vyhrát jakýkoli tým. Dokladem toho bylo,
že ani jeden loňský finalista neprošel do semifinále soutěže. V ženách
poslední tři roky kraluje tým Joudrs Praha a ledenickým navíc chyběla
nadhazovačka Veronika Pecková, která měla letos angažmá v italské
nejvyšší lize. Každopádně obě 5. místa jsou důkazem kvalitního ex-
traligového standardu a uvidíme, co přinesou další roky.

Velkým úspěchem je již druhé vítězství mužů B ve 2. nejvyšší sou-
těži ČR. Jako B tým sice nemohou postoupit do vyšší soutěže, ale je zde
skvěle odvedená práce v přípravě mladých hráčů pro nejvyšší soutěž.
Ženy B letos odehrály také úspěšnou sezónu a během roku se výkony
stále zlepšovaly. Zejména starší hráčky (maminky mladých hráček) se
významně během sezóny zlepšily ve všech dovednostech.

Soutěže mládežnických kategorií
Pro naši mládež byla letošní sezóna významně úspěšná! Celkem

máme 7 mládežnických týmů a letos jsme odehráli 9 celostátních sou-
těží. A jak jsme uspěli?
– Extraliga juniorů ČR U20 (nejvyšší soutěž v ČR)

– celkově 2. místo na MČR
– Superliga kadetů U16 (nejvyšší soutěž v ČR) – mistři ČR – 1. místo
– Superliga žáků U13 – celkově 5. místo v ČR
– Jarní Open MČR U13 – 1. místo
– Liga kadetek U16 (druhá liga) – celkově 2. místo
– Liga žákyň U13 (druhá liga) – celkově 1. místo v ČR
– Coachballová liga U11 turnaj o umístění – 1. místo,

celkově 13. místo v ČR
– Teeballová liga U8 – celkově 1. místo v ČR
– jihozápadní baseballová divize U7 – mikrožraloci mají  3. místo
– 4 hráčky letos hostovaly v extralize juniorek U20 v týmu Beavers

Chomutov a získaly s tímto týmem zlaté medaile.
Jistě lze za největší úspěch sezóny považovat mistrovský titul v ka-

tegorii kadetů U16 a stříbrnou medaili z extraligy juniorů ČR. Také
1. místo v U8 je skvělé.

Naše mládežnické úspěchy dávají tedy velkou naději do budoucna,
že ledenický softbal má dobrou základnu a dobré trenéry.

ŽRALOCI V REPREZENTACÍCH ČR
V letošním roce se zatím Žraloci zúčastnili v českých softbalových

reprezentacích třech významných evropských akcí:
Mistrovství Evropy žen, Španělsko – reprezentace ČR 4. místo,

z Ledenic reprezentantky Veronika Pecková a Míša Pecková.
Mistrovství Evropy žen U22, Kunovice – reprezentace ČR získává

2. místo, z Ledenic reprezentantka Táňa Toušková a hostující Štěpánka
Boučková.

Mistrovství Evropy mužů U23, Sezimovo Ústí – reprezentace ČR
získává mistrovský titul, z Ledenic reprezentanti Váša Bureš, Jakub
Vašíček a Tomáš Trtílek a v realizačním týmu pak trenéři Lukáš Míka a
Michal Trtílek.

Nyní ještě čeká český softbal největší událost letošní sezóny – Mis-
trovství světa mužů 2022 na Novém Zélandu. To se odehraje 26. 11. –

pokračování na str. 9



listopad 2022 LEDENICKÝ  ZPRAVODAJ 9

Žáci U13 – 1. místo Open MČR jaro 2022

Muži B – 1. místo 2. liga mužů

U8 teeballová liga – 1. místo

Softbal – Muži A – Evropský klu-
bový pohár Supercup

Žákyně U13 – 1. místo liga žákyň

Softbal – ME muži 23, 1. místo, J. Vašíček,
V. Bureš, T. Trtílek, J. Korčák

Softbal – Ženy A
– 5. místo Extraliga žen

pokračování ze str. 8

4. 12. 2022 v Aucklandu. Z Ledenic zde budou ČR reprezentovat Jonáš
Hajný, Jakub Hajný, Marek Volf, Martin Turek a jako hlavní trenér čes-
kého národního týmu Jarda Korčák.

Novinky na hřišti
Letos se podařilo za finančního přispění Nadace ČEZ, JČ kraje,

České softbalové asociace a městysu Ledenice vybudovat pevný home-
runový plot a zakoupit a nainstalovat digitální výsledkovou tabuli za
tento plot. Tím se kvalita hřiště opět znásobila.Velké díky všem, kdo se
finančně nebo prací na obou vylepšeních areálu podíleli.

Poděkování
Závěrem mi dovolte, abych touto cestou poděkovala všem, kdo nás

letos jakýmkoliv způsobem podpořili. Velký dík patří zejména všem
trenérům, kteří nezištně tráví téměř veškerý volný čas na hřišti a víkendy
na turnajích, jejich pomocníkům z řad rodičů a všem rodičům a kamará-
dům, kteří fandí softbalu, Žralokům a jakýmkoliv způsobem podporují
naši činnost.

Obrovský dík pak patří našim finančním podporovatelům, kterými
jsou: městys Ledenice, Nadace ČEZ, Jihočeský kraj, Národní sportovní
agentura, Česká softbalová asociace, Photomate s. r. o., Atkinson &
partners s.r.o., a  Realdomus s.r.o., Strabag a.s.

Sezóna 2022 tímto skončila, jaká asi bude ta další?
H. Korčáková

Softbal – Ženy B – 4. místo 3. liga žen
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TENISOVÝ TURNAJ
Tenisový oddíl Ledenice pořádal již 21. ročník tradičního tenisové-

ho turnaje ve čtyřhře, který se konal v sobotu 10. 9. 2022 na kurtech
v Borovanech. Za pěkného zářijového počasí se turnaje zúčastnilo pět
dvojic. Dvojice tvořili hráči jak z Ledenic, tak Borovan a okolí. Zápasy
byly velmi vyrovnané a kvalitní.

Po těsném a napínavém souboji s Honzou Mrázem a jeho synem se
na prvním místě umístili Jarda Diviš a Míra Strouha. Už teď se těšíme se
na další ročník a snad i větší účast. Všichni tenisté z okolí jsou srdečně
vítáni.

Za oddíl tenisu Miroslav Strouha
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MONTÁŽ
DVEŘÍ

>> Štolpa <<
Montuji interiérové

dveře Sapeli
nebo jiné zákazníkem

zakoupené

tel. 721 148 790
e-mail stolpa@gmail.com

web dvere.stolpa.biz

NĚCO KONČÍ A NĚCO ZAČÍNÁ
Jarní i podzimní sezóna na vodě skončila už i pro lodní modeláře a s ubý-

vající venkovní teplotou se pomalu stěhujeme do teplé dílny, abychom spolu
s nově přihlášenými začali novou sezonu s výukou a stavěním nových
modelů lodí.

Ta poslední sezóna nebyla zrovna nejúspěšnější, ale ukázala nám nové poznatky, jako je tře-
ba nutnost vzájemné soudržnosti. Té se nám letos bohužel tolik nedostávalo a odráželo se to i na
výsledcích v jednotlivých soutěžích.

V srpnu jsme si vyjeli do Plzně–Letkova na soutěž o pohár starosty, kde nám ani první místo
v kategorii a plný počet bodů nestačil k získání poháru. Stačil jeden dotek v rozjížďkách a pohár
putoval do Borovan.

Nedařilo se nám ani na nejpopulárnější naší soutěži Ledenická 50 v sobotu 3. září o živou po-
svícenskou husu a Piráta roku. Účast byla neobvykle veliká – Jablonec, Třešť, České Budějovi-
ce, Borovany, Pardubice, Bakov nad Jizerou a Ledenice. Každoročně je tato soutěž dotována
velikým počtem sponzorů pěknými cenami a dalším lákadlem je živá posvícenská husa. Ta nám
letos odletěla do Třeště a za ní i Pirát roku. Husa – letos houser Toník, je ještě živý a ujal se ve-
dení dalších husí v hospodářském stavení. Tentokrát nás sponzorovali: Iva a Zdenek Hruško-
vi, Michal Hruška Al-systém, Autoservis Milan Petráš, Bedřich Pokorný, rodina Svobodova,
Truhlářství Homer, Jan Junek – zmrzlina, Jaroslava Žaludová – drogerie, Truhlářství Josef Jan-
da, VD Ledenický nábytek, Beton Hronek, Pavel Šíma st. Mosled, Bc.
Jan Kopal, Cukrárna Václav Fabián, Superlevná PC Zbyněk Slach, Petr
Kubeš – MP JET Ledenice, M-Tes ČB, městys Ledenice a Jihočeský
kraj.  Všem moc děkujeme.

Následně v neděli 4. září při pořádání žákovského přeboru Jč. kraje
už to bylo s výsledky veselejší. V základní kategorii Ex 500 se stal pře-
borníkem náš Jiří Lhotka a v kategorii F4A Jakub Svoboda. Letos nám
mimořádně ani při jedné soutěži na Lazně nepřálo počasí.

Týden na to jsme odjížděli na závěrečné soutěže o titul mistra ČR do
Jinolic. Za velice nepříznivého počasí jsme sice vyhráli šestou soutěž –
první místo junioři Marek Fyrbach a druhé místo Derek Pinc a u seniorů
v páté soutěži první místo senior Petr Sedmík. To v celkovém hodnocení
ovšem stačilo již pouze na třetí místo u seniora Karla Fyrbacha a čtvrté
místo juniora Jiřího Lhotky. Konkurence narůstá, celorepublikově se
zvětšuje počet soutěžících a u nás výsledky hodně ovlivnil přestup mno-
hých juniorů do kategorie seniorů. Někteří junioři dokonce odchází
a bude nutné vychovat z přicházejících nováčků další dobré modeláře a
potom i soutěžící reprezentanty.

Děkujeme městysu Ledenice za finanční podporu u veškeré činnosti.
V modelářských dílnách je již vše připraveno k tomu, aby mezi nás

přišli noví členové a začali se ve čtvrtečních a pátečních schůzkách učit
lodnímu modelářství. Ve čtvrtek i v pátek máme volné ještě jedno místo
a vzhledem k pracovní náročnosti přijímáme od čtvrté třídy. Přihlásit se,
je možné u pana Jiřího Hinterhölze na telefonu 728 334 289.

Nová sezóna právě začíná.
Za KLoM Ledenice Jiří Hinterhölz

TOPENÍ

VODA – PLYN

¡ Podlahové vytápìní
¡ Tepelná èerpadla

¡ Kotle na tuhá paliva
¡ Kondenzaèní plynové kotle

¡ Kotlíkové dotace

RaBa-servis
Radim BACHRATÝ, Nová Ves 101

tel.: 603 749 031
e-mail: radim.bachraty@tiscali.cz
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PAVEL SLÁMA
malířství – natěračství
Nabídka veškerých malířských
a natěračských prací

373 73 Libín 66,

mobil +420 728 866 586

e-mail: slamamalir@seznam.cz

UZÁVĚRKA
dalšího vydání Ledenického zpravodaje

je v pátek 25. listopadu 2022.
Své příspěvky můžete zasílat na adresu:

Městys Ledenice
nebo na e-mail: kultura@ledenice.cz

Martin Š t ě ch
Ing. Miroslav K a d l e č e k

GEODETICKÁ KANCELÁŘ
LEDENICE

geometrické plány a ostatní geodetické práce

e-mail: stech.martin@atlas.cz § mobil: 775 665 035
info@gkl-ledenice.cz § mobil:  602 662 693

Na Zahradách 630, Ledenice
www.gkl-ledenice.cz


